
PROTOKÓŁ 
wspólnego posiedzenia  

stałych Komisji Rady Gminy Skąpe  
z dnia 01 marca 2024 r. 

 
 Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz, przywitał na wspólnym posiedzeniu 
Komisji zebranych radnych, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarz Alicję Hoppen-
Anyszko, Skarbnik Danutę Hekawę, Kierownika OPS Artura Macula. Następnie zaproponował 
swoją kandydaturę na prowadzącego wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy 
Skąpe. Ponieważ innych kandydatów nie zgłoszono, w wyniku głosowania radny Mariusz 
Kuźmicz został wybrany na prowadzącego obrady. Poinformował, że na stan 15 radnych, 
wszyscy są obecni (lista obecności w załączeniu). Następnie do porządku posiedzenia 
zaproponował wprowadzić dodatkowy projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na 
realizację inwestycji pn. „Roboty budowalne przy zabytkowym pałacu w Rokitnicy” 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej Promesy 
Nr Edycja2RPOZ/2023/8409/PolskiLad. Więcej zmian nie zgłoszono. Prządek został przyjęty 
jednogłośnie i przedstawia się następująco: 
1. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem za 2023 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) określenia szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, ich wymiar i 
zakres oraz sposób rozliczania wykonywania takich usług, 

b) przystąpienia Gminy Skąpe do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na 
2024 rok, 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wsi Niesulice i terenów przyległych, 

d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas 
określony, 

e) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na części 
nieruchomości ozn. nr ewid. 279 i 280 obręb Darnawa stanowiących własność Gminy 
Skąpe, 

f) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżaw w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony, 

g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu pomieszczenia użytkowego w 
trybie bezprzetargowym na czas określony, 

h) udzielenia odpowiedzi na skargę, 
i) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt, 
j) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Lubuskiego, 
k) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej  Gminy Skąpe na 2024 rok, 
l) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029, 
m) przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty budowalne przy zabytkowym 

pałacu w Rokitnicy” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej 
Promesy Nr Edycja2RPOZ/2023/8409/PolskiLad. 

3. Sprawy różne.  
4. Przyjęcie protokołu z posiedzenia w dniu 24 stycznia 2024 r. 
5. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 1 Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem za 2023 

rok. 

 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem Artur Macul zapoznał radnych ze 

sprawozdaniem z działalności ośrodka za 2023 r. (w załączeniu do niniejszego protokołu). 

Sprawozdanie zostało przyjęte poprzez aklamację.  
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Ad. 2 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem Artur Macul  omówił projekt uchwały 
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, ich 
wymiar i zakres oraz sposób rozliczania wykonywania takich usług. Poinformował, że 
gmina w ramach zadań własnych może przystąpić do realizacji nowego zadania tzw. usług 
sąsiedzkich. Zgodnie z wprowadzoną nowelizacją art. 50 ww. ustawy określa, że: „Osobie 
samotnej, która z powodu wieku, choroby lub innych przyczyn wymaga pomocy innych 
osób, a jest jej pozbawiona, przysługuje pomoc w formie usług opiekuńczych lub 
specjalistycznych usług opiekuńczych. Usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania mogą 
być przyznane w formie usług sąsiedzkich. Usługi sąsiedzkie obejmują pomoc 
w zaspokajaniu podstawowych potrzeb życiowych, podstawową opiekę higieniczno-
pielęgnacyjną, przez którą należy rozumieć formy wsparcia niewymagające 
specjalistycznej wiedzy i kompetencji, oraz, w miarę potrzeb i możliwości, zapewnienie 
kontaktów z otoczeniem. 
Osobą wykonującą usługi sąsiedzkie może być osoba, która: 
1) jest pełnoletnia; 
2) nie jest członkiem rodziny osoby, na rzecz której są świadczone usługi sąsiedzkie; 
3) nie jest oddzielnie zamieszkującym małżonkiem, wstępnym ani zstępnym osoby, na 
rzecz której są świadczone usługi sąsiedzkie; 4) złożyła organizatorowi usług sąsiedzkich 
oświadczenie o zdolności pod względem psychofizycznym do świadczenia takich usług; 
5) zamieszkuje w najbliższej okolicy osoby, na rzecz której są świadczone usługi 
sąsiedzkie; 6) ukończyła szkolenie z zakresu udzielania pierwszej pomocy; 
7) została zaakceptowana przez osobę, na rzecz której są świadczone usługi sąsiedzkie; 
8) została zaakceptowana przez organizatora usług sąsiedzkich. 
Projekt był omawiany na poprzednim posiedzeniu komisji jednak radni mieli wątpliwości 
odnośnie kryterium posiadania orzeczenia o stopniu niepełnosprawności. Kierownik 
podkreślił, że uchwała jest podejmowania na podstawie przepisów ustawy o pomocy 
społecznej, a jednym z warunków przyznania takiej pomocy jest właśnie orzeczenie 
o stopniu niepełnosprawności i dlatego zostało wskazane jako kryterium.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

b) Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem Artur Macul  omówił projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Skąpe do realizacji Programu „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na 2024 rok. Celem w/w programu jest wsparcie finansowe gmin w zakresie 
organizowania usług opiekuńczych świadczonych w formie usług sąsiedzkich oraz 
w realizacji usług opiekuńczych poprzez dostęp do tzw. „opieki na odległość” mającej na 
celu poprawę bezpieczeństwa oraz możliwość samodzielnego funkcjonowania w miejscu 
zamieszkania osób starszych. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

c) Inspektor Urzędu Gminy Dorota Kuriata omówiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Niesulice 
i terenów przyległych. Na terenie naszej gminy obowiązuje w sumie 11 mpzp. Jednym 
z nich jest najstarszy, uchwalony w 2005 r. mpzp wsi Niesulice i terenów przyległych. Plan 
ten (w miarę istniejących potrzeb) był już zmieniany trzykrotnie  
(w 2014, 2018 oraz w 2021 r.). 
W okresie od ostatniej zmiany miejscowego planu , czyli od 2021 roku  – właściciele działek 
położonych w Niesulicach złożyli wnioski o zmianę planu w zakresie w sumie 
12 nieruchomości.  
Wychodząc naprzeciw złożonym wnioskom przygotowaliśmy propozycję zmiany mpzp 
m.in. w zakresie następujących działek.  
- działki zabudowane, oznaczone nr ewid. 33/3, 33/5, 33/6 - objęcie planem miejscowym 

w celu: zmiany nieprzekraczalnych linii zabudowy z ustalonych 8 m na 4 m. 
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- działki niezabudowane, oznaczone nr-mi ewid. 44/4, 44/5, - objęcie planem 
miejscowym w celu likwidacji ustalonej na działkach KDW (drogi wewnętrznej), 
usunięcie obowiązującej linii zabudowy, wprowadzenie dopuszczalnej linii zabudowy w 
odległości 12 metrów od granicy z działką leśną (w mpzp ustalono 20 m.) oraz 6 metrów 
od granicy z działką nr ewid. 101/1 (droga gminna),ustalenie na obu działkach funkcji 
mieszkalno – letniskowej, dopuszczenie możliwości podziału całego terenu do 8 
działek. 

- działka zabudowana, oznaczona nr ewid. 41/7 - objęcie planem miejscowym w celu: 
wprowadzenia do funkcji mieszkaniowej – funkcji usługowej związanej z gastronomią; 

- działki niezabudowane, oznaczone nr-mi ewid. 195, 71/35 - wprowadzenie zapisów 
dot. zmiany parametrów planowanych do budowy budynków, możliwości podziału 
terenu na mniejsze działki z ustalonych 800 m. na 400 m, 

- działki nr ewid. 71/9, 71/14, 71/21, 71/27 - usunięcie obowiązującej linii zabudowy, 
wprowadzenie dopuszczalnej linii zabudowy w odległości 6 m od granicy z działką nr 
ewid. 101/1 (droga gminna), wprowadzenie zapisów dot. możliwości podziału działek 
na mniejsze niż ustalone w mpzp, usunięcie wzdłuż w/w działek konieczności likwidacji 
granic działek w związku z poszerzeniem drogi 101/1, 

- działka zabudowana, oznaczona nr ewid. 47/16 - objęcie planem miejscowym w celu 
wprowadzenia możliwości zjazdu na drogę powiatową KDL (w aktach zgoda Zarządu 
Powiatu Świebodzińskiego); zakresem planowanych zmian objęte są także 
nieruchomości, których właścicielem jest Gmina Skąpe czy też Lasy Państwowe 
Nadleśnictwo Świebodzin; inicjatywa zmiany w przypadku tych działek leży po naszej 
stronie;  

- część działki oznaczonej nr ewid. 135, niezabudowanej, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa – Administracji Lasów Państwowych - objęcie planem miejscowym w celu 
ustalenia możliwości realizacji terenu sportu, rekreacji, zieleni publicznej, miejsc 
postojowych, 

- działka nr ewid. 26/120, stanowiącej własność Gminy Skąpe , oznaczona w mpzp 
symbolem 24 US, tereny sportu, rekreacji - objęcie planem miejscowym części działki 
nr 26/120 w celu umożliwienia zabudowy letniskowej, sezonowej dzierżawy na cele 
handlowe (gastronomiczne), dopuszczenie możliwości dojazdu do obszaru 26/119, 
Klubu Żeglarskiego (położonego na dz. 1/5, obręb Przełazy, gmina Lubrza), ustalenie 
możliwości podziału części działki nr 26/120 w celu realizacji planowanych 
inwestycji/regulacji granic zgodnie z pismem Klubu Żeglarskiego, 

- zmiana na obszarze planu oznaczenia dróg z KD na KDW - planowane zmiany 
obejmować będą wykonanie nowego rysunku planu, który ze względu na jego jakość 
wykonania (w 2005 r. -18 lat temu) w przypadku niektórych nieruchomości nie pokrywa 
się z obecnym przebiegiem granic działek.  

Nowy rysunek planu ma usankcjonować powstałe różnice. 
Zabierając głos Wójt Gminy Zbigniew Woch poinformował, że wziął udział w spotkaniu 
z Nadleśnictwem, Starostą Powiatu Świebodzińskiego, Strażą Pożarną i Policją odnośnie 
bezpieczeństwa na terenie Niesulic i dodatkowego parkingu właśnie w Niesulicach. 
Nadleśniczy jest otwarty na współpracę i jest skłonnych pozytywnie zaopiniować wniosek 
na wykorzystanie lokalizacji na cele inne niż leśne.  Z kolei pan Starosta z uwagi na 
sezonowe natężenie ruchu w Niesulicach a także w związku z planami budowy 
całorocznego hotelu ze spa w Kalinowie, zaproponował wykonać audyt komunikacyjny. 
Mówi się o dużych środkach na inwestycje m.in. drogowe, więc niewykluczone, że 
przebudowa dróg w Niesulicach i Kalinowie byłby możliwa. Po audycie wrócimy do 
rozmów.   
Odnośnie terenu przy LAGO proponujemy zabudowę letniskową,  sezonową dzierżawę 
na gastronomię z dopuszczeniem możliwości dojazdu do Klubu Żeglarskiego. 
Podjęliśmy czynności związane z udrożnieniem przejścia pomiędzy ścieżką a jeziorem, 
ale musimy przerwać i wejść na inwestycje oświetleniowe m.in. przy naszym parkingu, co 
umożliwi nam podjęcie działań związanych z wprowadzeniem opłat parkingowych.  
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Tak naprawdę  szczegóły pojawią się podczas prac planistycznych. Zamysł jest taki, aby 
za cmentarzem umożliwić zabudowę. Grunt przy jeziorze ma duży potencjał i należy go 
wykorzystywać.   
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

d) - e) Wójt Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas określony. Wyjaśnił, że obowiązuje 
plan na lokalizację farmy wiatrowej. Gospodarzem tego planu jest firma, która jest 
dysponentem terenu. Dwie z ośmiu zaplanowanych wież zachodzą śmigłami o nasze 
działki drogowe. Zawarcie umowy dzierżawy na okres 10 lat z przeznaczeniem na cele 
budowalne związane z realizacją inwestycji umożliwi inwestorowi dysponowanie także 
tym gruntem, co jest niezbędne do uzyskania pozwolenia na budowę. W przypadku 
wcześniejszego oddania wiatraków do użytkowania, umowa zostanie rozwiązana, a za 
zgodą Rady Gminy zostanie ustanowiona służebność przesyłu pod śmigłami 
obracających się urządzeń na wskazanych w projekcie uchwały częściach dz. nr 279 
i 280. Stąd też kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
odpłatnej służebności przesyłu na części nieruchomości ozn. nr ewid. 279 i 280 obręb 
Darnawa stanowiących własność Gminy Skąpe. Służebność polegać będzie na prawie do 
korzystania z przestrzeni powietrznej w zasięgu zamontowanych śmigieł elektrowni 
wiatrowych przez RWE oraz na prawie korzystania z nieruchomości obciążonej w 
niezbędnym zakresie w celu montażu, konserwacji lub modernizacji śmigieł wirnika. 
Przedsiębiorca zawnioskował o ustanowienie służebności na okres 30 lat od dnia oddania 
elektrowni do użytkowania. Ustanowienie służebności odbywać się będzie na zasadzie 
corocznej odpłatności w kwocie ustalonej w operacie szacunkowym rzeczoznawcy 
majątkowego podlegającej corocznej waloryzacji według wskaźnika cen towarów i usług 
konsumpcyjnych ogółem, z roku poprzedzającego rok kalendarzowy, ogłaszanego przez 
Prezesa GUS. Wszelkie koszty związane z ustanowieniem służebności zostaną pokryte 
przez Spółkę. 
Radny Bartosz Derejczyk zapytał jak 30 lat służebności ma się do zasiedzenia. 
Wójt Zbigniew Woch wyjaśnił, że z tego co się orientuje o zasiedzeniu jest mowa 
w przypadku bezumownego korzystania z nieruchomości.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na 
czas określony oraz wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 
części nieruchomości ozn. nr ewid. 279 i 280 obręb Darnawa stanowiących własność 
Gminy Skąpe – kierując je pod obrady sesji. 

f) Wójt Zbigniew Woch z uwagi na nieobecność pracownika i wątpliwości radnych związane 
z dzierżawą wyszczególnioną w załączniku Nr 2 do projektu uchwały, poprosił o wycofanie 
projektu z porządku.  

g) Wójt Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy najmu pomieszczenia użytkowego w trybie bezprzetargowym na czas 
określony. W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

h) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na skargę. Poinformowała, że pismem z dnia 2 lutego 2024 r. (wpływ do 
urzędu w dniu 5 lutego 2024r.) Prokurator Rejonowy w Świebodzinie skierował do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wlkp.  za pośrednictwem Rady 
Gminy Skąpe, skargę na uchwałę Rady Gminy Skąpe Nr XL/241/2006 z dnia 29 czerwca 
2006r. w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na 
terenie Gminy Skąpe. Przedmiotowa uchwała w dacie jej podejmowania przez Radę 
Gminy nie budziła wątpliwości prawnych czego wyrazem  jest fakt, że nie zostało wydane 
rozstrzygniecie nadzorcze przez organ nadzoru prawnego. Niemniej jednak na przestrzeni 
kilkunastu lat ukształtowało się orzecznictwo sądowo-administracyjne zawierające 
wykładnię przepisów ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzania ścieków, 
wskazane także w skardze Prokuratora Rejonowego w Świebodzinie. Analiza zarzutów 
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skargi wskazuje, iż oparte są one na aktualnej linii orzecznictwa i z tych względów należy 
uznać je za zasadne. Sekretarz dodała, że Zaskarżona uchwała została uchylona przez 
Radę Gminy Skąpe uchwałą nr XXVI/310/2021 Rady Gminy Skąpe z dnia 24 września 
2021 r. w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Skąpe.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

i) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 
Poinformowała, że jak co roku program został przygotowany i wysłany do uzgodnienia 
Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Świebodzinie, organizacjom społecznym, których 
statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, działającym na obszarze gminy 
(Stowarzyszenie Pomocy dla Zwierząt  Azyl na Koziej, Inicjatywa dla Zwierząt) oraz 
dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich działających na obszarze gminy. Póki 
co czekamy jeszcze na opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii. Ma nadzieję, że do sesji 
opinia ta dotrze.  
Radny Bartosz Derejczyk zabrał głos w temacie opieki nad kotami bezdomnymi. Dwie 
osoby z Niesulic i Ołoboku zrobiły azyl dla zwierząt w centrum Ołoboku. Poustawiano 
szpetne budy styropianowe, pełno jest plastikowych pojemników, a małych ptaków nie ma 
już w ogóle. Dodatkowo koty stale się rozmnażają. Radny nie ma nic przeciwko pomocy 
bezdomnym zwierzętom, ale może  wskazać miejsce pod lasem a nie w centrum wsi.  
Radny Tomasz Roskowiński dodał, że w Kalinowie też mają taki problem.  
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że w budżecie zapewnione są środki na sterylizację 
zwierząt, w związku z czym wyśle Strażnika, żeby zajął się problemem. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

j) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej na rzecz Województwa Lubuskiego. Poinformowała, że w ubiegłym 
roku gmina także udzieliła dotacji dla Województwa Lubuskiego a dokładnie dla Szpitala 
w Ciborzu. W tym roku Szpital również zawnioskował o wsparcie finansowe zadania - 
cyklicznego „Biegu Trzeźwościowego” w kwocie 5.000 zł dla Całodobowego Oddziału 
Terapii Uzależnienia od Alkoholu w 2024 roku,  o wsparcie finansowe w kwocie 3.000 zł 
działań terapeutycznych i profilaktycznych realizowanych w Całodobowym Oddziale 
Terapii Uzależnień.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

k) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej  Gminy Skąpe na 2024 rok. W omawianym projekcie zaproponowano 

następujące zmiany: 

DOCHODY 
Dokonuje się następujących zwiększeń po stronie dochodów: 
- w Dziale  "Transport i łączność"  w ramach paragrafu "Wpływy z opłat za zezwolenia, 
akredytacje  oraz opłaty ewidencyjne w tym opłaty za częstotliwości"  wprowadza się 
dochody w kwocie 100.000,00 zł, 
- w Dziale "Administracja  publiczna " w ramach paragrafu "Dotacja celowa oraz otrzymana 
z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz 
innych zadań zleconych gminie ustawami" zwiększa się dochody o kwotę 7.411,15 zł, 
- w Dziale  "Urzędy naczelne organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa" 
w ramach paragrafu "Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację zadań  
bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie" 
zwiększa się dochody o 10,00 zł, 
- w Dziale  "Urzędy naczelnych organów  władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa ora 
sądownictwa" w rozdziale  "Wybory do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw, 
wybory wójtów, burmistrzów i prezydentów miast oraz  referenda gminne, powiatowe, 
wojewódzkie" wprowadza się dochody w kwocie 33.854,00 zł, 
- w Dziale "Różne rozliczenia", "Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek 
samorządu terytorialnego" zwiększa się dochody o kwotę 771.071,00 zł, 
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- w Dziale "Różne rozliczenia", "Część rozwojowa subwencji ogólnej dla jednostek 
samorządu terytorialnego"  wprowadza się dochody w kwocie 294.623,00 zł, 
- w Dziale  "Rodzina" w ramach paragrafu  "Dochody jednostek samorządu terytorialnego 
związane z realizacją  zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych ustawami"  zwiększa  się dochody o kwotę 14.760,00 zł, 
- w Dziale "Gospodarka komunalna i ochrona środowiska" w ramach realizacji zadania  
"Przebudowa 6 stawów wiejskich służących małej retencji na terenie Gminy Skąpe" 
wprowadza się  kwotę 500.000,00 zł  jako  środki  pozyskane z PROW. 
Dokonuje się następujących zmniejszeń po stronie dochodów: 
- w Dziale "Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane  z ich poborem" zmniejsza 
się  dochody o 100.000,00 zł, 
- w Dziale "Pomoc społeczna "  w ramach paragrafu "Dotacja celowa otrzymana  z budżetu 
państwa na realizację własnych zadań  bieżących gmin zmniejsza się dochody o kwotę  
1.900,00 zł, w ramach paragrafu "Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na 
realizację własnych zadań  bieżących gmin" zmniejsza się o 5.000,00 zł, w ramach 
paragrafu "Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację  własnych zadań 
bieżących gmin" zmniejsza się dochody o 9.000,00 zł, 
- w Dziale "Rodzina" w ramach paragrafu " Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa 
na realizację zadań  bieżących z zakresu  administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych gminie" zmniejsza się dochody o 6.000,00 zł, w ramach paragrafu "Dotacja 
celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu 
administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie" zmniejsza się o 5.000,00 zł, 
- w Dziale  "Transport i łączność" w ramach paragrafu "Środki na dofinansowanie 
własnych inwestycji gmin, powiatów, samorządów województw, pozyskane z innych 
źródeł"  zmniejsza się dochody o 612.600,00 zł. 
WYDATKI 
Dokonuje się następujących zwiększeń po stronie wydatków: 
- w  Dziale  "Gospodarka mieszkaniowa" zwiększa się wydatki o 15.000,00 zł, 
- w Dziale "Administracja publiczna" , "Urzędy wojewódzkie"  zwiększa się wydatki o 
7.411,15 zł, "Urzędy gmin"  o kwotę 32.955,00 zł , "Szkolenia pracowników niebędących 
członkami korpusu służby cywilnej"  o 5.000,00 zł, "Urzędy naczelnych organów władzy 
państwowej, kontroli i ochrony prawa" o 10,00 zł, ", "Wybory do rad gmin, rad powiatów i 
sejmików województw, wybory wójtów, burmistrzów i prezydentów miast oraz  referenda 
gminne, powiatowe, wojewódzkie" o kwotę 33.854,00 zł, 
- w Dziale "Oświata i Wychowanie" zwiększa się wydatki  o kwotę 771.071,00 zł,  
- w Dziale  "Gospodarka komunalna i ochrona środowiska" o kwotę 3.200,00 zł,  
- w Dziale  "Transport i łączność|" w rozdziale "Drogi publiczne gminne" "zakup usług 
remontowych" zwiększa się wydatki o kwotę 47.000,00 zł, 
- w Dziale  "Administracja publiczna" , 'Wydatki inwestycyjne  jednostek budżetowych " 
o kwotę 80.000,00 zł , "Pozostała działalność" 27.317,28 zł, 
- w Dziale  "bezpieczeństwo publiczne i ochrona  przeciwpożarowa" zwiększa się wydatki  
o 28.000,00 zł, 
- w Dziale  "Oświata i Wychowanie, "Przedszkole" zwiększa się o 92.000,00 zł,  
- w Dziale "Gospodarka komunalna i ochrona środowiska" zwiększa się wydatki 
o 39.000,00 zł,  
-  w Dziale "Gospodarka komunalna i ochrona środowiska" w ramach realizacji zadania  
"Przebudowa 6 stawów wiejskich służących małej retencji na terenie Gminy Skąpe" 
wprowadza się  kwotę 500.000,00 zł.  
Dokonuje się następujących zmniejszeń po stronie wydatków: 
- w Dziale  "Pomoc społeczna" zmniejsza się o 6.900,00 zł, 
- w Dziale  "Rodzina" zmniejsza się o 11.000,00 zł, 
- przychody budżetu na rok 2024  zostają zwiększone o kwotę 668 196,28 zł  do kwoty 
4.013.380,28 zł.  
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- wprowadza się przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu (dot. zadania  ref. pod. VAT) 
w kwocie 505,00 zł, 
- wprowadza się  "Wolne środki”  w kwocie 600 000,00 zł, 
- wprowadza się  nadwyżkę z lat ubiegłych o kwotę 67.691,28 zł (dot. droga na ul. 
Chrobrego). 
Zaktualizowano następujące załączniki: 
1. Dochody budżetu  Gminy  Skąpe (1) 
2. Wydatki budżetu Gminy Skąpe (2) 
3. Przychody , rozchody budżetu Gminy Skąpe (3) 
4. Dochody i  wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji 
     rządowej i innych zadań zleconych ustawami (4) 

6. Wydatki majątkowe (5). 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

i) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na 
realizację inwestycji pn. „Roboty budowalne przy zabytkowym pałacu w Rokitnicy” z 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej Promesy Nr 
Edycja2RPOZ/2023/8409/PolskiLad. Poinformował, że Poinformował, że w ramach 
Polskiego Ładu prywatny właściciel skorzystał z możliwości ubiegania się o 
dofinansowanie do remontu zabytkowego pałacu w Rokitnicy. Podobnie jak w przypadku 
naszych kościołów jest promesa i następnym krokiem jest podjęcie uchwały.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 
Ad. 2 
 Wójt Gminy Zbigniew Woch przedstawił radnym zamierzenia dot. oświetlenia 
ulicznego. W budżecie mamy zapisaną kwotę 200 tys. zł. Posiadamy dokumentacje, które były 
zlecone w 2023 r. na wybudowanie oświetlenia w trzech lokalizacjach: 
- 2 lokalizacje w Ołoboku tj. ul. Mała, Strumykowa i Akacjowa oraz ul. Borowska i Spacerowa; 
- 1 lokalizację w Niesulicach ul. Topolowa. 
Koszt wykonania tych inwestycji to ok. 105 tys. zł. 
Są jeszcze 2 inwestycje związane z odpięciem od sieci Enea Oświetlenie tj. 19 punktów 
pomiędzy Ciborzem i Międzylesiem oraz Wylot z miejscowości Skąpe w kierunku Ciborza. 
Koszt odłączenia i postawienia szafy to ok. 20 tys. zł.  
Po wykonaniu tych przedsięwzięć w budżecie zostanie ok. 65-70 tys. zł. Za te środki Wójt 
proponuje przygotować dokumentację dla następujących lokalizacji: 
1. Skąpe – Darnawa – tam mamy już swoją sieć i urządzenia sterujące, 
2. Łąkie wylot w kierunku Ołoboku, 
3. ul. Chrobrego w Ołoboku – zasilanie i sterowanie mamy swoje, 
4. Radoszyn bloki – potrzeba dostawienia 2 punktów świetlnych, 
5. Niesulice – wniosek na 1 lampę przy wykonywanej inwestycji. 
Jest jeszcze wniosek na lampę w m. Zawisze i wniosek sołtysa m. Łąkie na 1 lampę. 

Radny Andrzej Stańczak przypomniał jeszcze o potrzebie postawienia lampy przy 
cmentarzy w Pałcku. 

Wójt Zbigniew Woch zwrócił uwagę, że jest to 1 lampa z całym oprzyrządowaniem, 
a on uwzględnił 5 lokalizacji z większą liczbą punktów.  

Radny Andrzej Stańczak podkreślił, że nie chciałby stale odkładać na koniec tej lampy. 
Wójt Zbigniew Woch stwierdził, że sytuacja finansowa gminy nie jest zła, ale 

w budżecie mamy kwotę 200 tys. zł i musimy trzymać się pewnego reżimu.  
Radny Bartosz Derejczyk poinformował, że jako gmina przejęliśmy drogę przy blokach 

leśnych w Ołoboku. Umowa na oświetlenie była tam na osobę prywatną, ale to wyprowadziła 
się i zrezygnowała z tego i obecnie nie ma wcale oświetlenia. Jeśli będzie taka potrzeba to 
radny podpisze taką umowę na siebie. 

Wójt Zbigniew Woch stwierdził, że nie miał wiedzy na ten temat. Argumenty do zajęcia 
się tematem są silne, bo lokalizacja dotyczy dużej liczby mieszkańców.  
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Radny Piotr Olszewski zwrócił uwagę na oświetlenie od szkoły w Radoszynie 
w kierunku bloków. Trzeba by założyć czujki, bo lampy cały czas się świecą.  

Wójt Zbigniew Woch nie wie czy to jest możliwe. Jest zegar astronomiczny, który 
wyłącza światło.  

Radny Tomasz Roskowiński zapytał czy przy remoncie ul. Skrajnej w Niesulicach jest 
uwzględnione oświetlenie. 

Wójt Zbigniew Woch odpowiedział, że są tam trzy lampi i rzeczywiście jest to mało. 
Przydałyby się jeszcze ze dwie.  Sprawdzi czy jest tam miejsce na ich lokalizację bez rozbiórki 
ulicy, jeśli tak to zlecimy dokumentację, jeśli nie to jeszcze w tym roku. 

Radny Damian Baranowski zwrócił uwagę, że w Ołoboku lamy stoją przy drzewach, 
które należałoby przyciąć, bo zasłaniają światło.  

Wójt Zbigniew Woch zasugerował, aby zgłosić temat do Pani Alicji jako radnej 
powiatowej. 

 
Ad. 4 Przyjęcie protokołu  

Prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu ze 

wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Skąpe w dniu 24 stycznia 2024 r. W 

wyniku głosowania protokół został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 5 Zamknięcie obrad. 

 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz 
zamknął wspólne obrady stałych Komisji Rady Gminy Skąpe.   
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

          
         Prowadzący obrady 
            
            Mariusz Kuźmicz 
 

Protokołowała: Ilona Zalisz 
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